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Inledning
Vänsterpartiet står upp för människors rätt till ett bra liv. När andra säger att vi inte har råd 
med fler lärare i skolan, mindre förskolegrupper, mer personal inom äldreomsorgen eller fler 
på fritidsgårdar, säger vi att: i Vänsterpartiets Göteborg ska vi ha råd med människor.
I vårt kommunalpolitiska program sätter vi människorna före vinstintresset. Ett samhälle är 
aldrig demokratiskt om det finns stora klass- och könsorättvisor, eller om människor förtrycks
på grund av sin sexuella läggning, könsidentitet eller sitt ursprung.
Göteborgarnas inflytande över den kommunala sektorn behöver öka. För att stärka 
legitimiteten för och öka kvaliteten i den kommunala välfärden måste människors idéer och 
åsikter tas till vara på ett bättre sätt. Göteborgaren ska ha makten över sin kommun och sin 
vardag.

Programupplägg
Programmet är indelat i de olika verksamhetsområdena som återfinns inom kommunen. De 
för oss grundläggande perspektiven jämlikhet, mångfald och ekologi är helt och hållet 
invävda i de verksamhets- eller ämnesrelaterade texterna. Vi vet att med en tydlig klasspolitik 
kan vi råda bot på såväl integrationsproblem som mycket av miljöproblemen som finns på 
kommunal nivå.

Programmet är inte heltäckande, vi har valt att fokusera på de prioriterade områden där 
kommunen i dagsläget gör för lite eller ingenting alls.
I programmet presenterar vi även våra tankar om utvecklingen av Angered, Framtidens 
Angered.  Knappt 50 år har gått sedan det moderna Angered byggdes. Då som en del i det 
framåtsyftande miljonprogrammet. Nu behöver ytterligare steg tas i samma anda och av 
samma genomgripande karaktär.

Vår bild av Göteborg
Göteborg är en fantastisk stad med sina stora centrala grönytor, sin möjlighet att erbjuda alla 
barn en plats på förskolan och rätten till heltid för kommunens personal. Mycket har blivit 
avsevärt bättre de senaste fyra åren och detta är följden av den aktiva vänsterpolitik som 
Vänsterpartiet lyckats få igenom i staden. I flera stadsdelar har feministiskt självförsvar 
införts på skolor och fritidsgårdar, andelen timanställda har kraftigt minskat i kommunens 
verksamheter och kraftfulla satsningar på kollektivtrafiken har genomförts. Den förskolekö 
som kommunen dragits med i omkring 15 år är numera borta tack vare tydliga beslut och 
enträget arbete. Ungdomarna i staden har äntligen återfått sitt Ungdomens hus, detta tack vare 
Vänsterpartiet. Vi ser dock att Göteborg fortsatt står för stora utmaningar. Göteborg är en 
segregerad stad.

Vi lever i ett samhälle och en stad där kvinnor och män har olika makt och inflytande och 
därmed olika reella möjligheter att påverka sin livssituation. Trots att Sverige påstås vara ett 
av världens mest jämställda länder, har kvinnor bara 86 procent av männens lön. Göteborg är 
inget undantag, även om kommunen uppvisar bättre siffror än genomsnittet för övriga 
arbetsgivare i staden. Kvinnor har sämre arbetsförhållanden, lägre löner och äger mindre. Det 
innebär i förlängningen att kvinnor också har mindre att säga till om på sina arbetsplatser och 
om hur staden ska utvecklas.

Vänsterpartiet är ett feministiskt parti som vill upphäva kvinnors underordning i samhället. 
Kampen om likvärdiga löner, trygga arbetsförhållanden, arbetstidsförkortning och en väl 
utbyggd omsorg för barn och äldre är avgörande för kvinnors möjligheter och rätt till 
ekonomisk självständighet. Vi kämpar för en jämställd arbetsdelning mellan obetalt och betalt
arbete och vi vill se att män tar delat ansvar för omsorgen av barn, gamla och sjuka. Vi vill att 
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alla som bor i staden ska känna sig trygga på stan, i parker och på spårvagnarna.

Göteborgare med ett annat ursprung har svårare att få bostad och arbete än människor med 
etniskt svensk bakgrund. Göteborgare med en funktionsnedsättning möts av så väl fysiska 
hinder i sin vardag som människors fördomar. Kommunen har ett särskilt ansvar när det gäller
att motverka diskriminering oavsett var och på vilken grund.

Vi vet också att staden har sina brister och många av dessa ska vi åtgärda. Staden har de 
senaste åren varit inblandad i en rad skandaler på tjänstemannanivå. Vi arbetar dagligen med 
att få förvaltningar och bolag att följa stadens policys i syfte att motverka allt från en vidlyftig
representation till rena mutor. Vi vill se en radikal strukturförändring i staden där 
verksamheter knyts närmare kommunens folkstyre. Vi har över några decennier sett en 
ökande trend av marknadsanpassning av kommunens verksamhet med bolagiseringar, 
köp/sälj-system och andra new public management-trender. Den kommunala verksamheten 
ska inte leka marknad. Förtroendet för demokratin mår inte bra av att kommunala tjänstemän 
och politiker anammar en kultur som är hämtad från det privata näringslivet. Det är dags för 

Vänsterpartiet att dra i nödbromsen och låta Göteborgarna återta all kommunal verksamhet i 
demokratisk kontroll. Ett led i detta är att överväga vilka verksamheter som måste ligga i 
kommunala bolag och vilka som kan överföras till nämndform. Ett annat är att granska hur vi 
faktiskt arbetar i kommunen med allt ifrån värdegrundsarbete till internfaktureringssystem.

Så bygger vi staden
Vänsterpartiet står för en stadsutveckling som sätter människors behov och välmående i 
centrum. Göteborg är en stad som växer. Många människor och företag vill glädjande nog 
flytta hit men utbyggnaden måste ta hänsyn till vanliga människors behov och problem. Vi 
vill att fokus ska ligga på bostadsutbyggnad och infrastruktur. Stadsplaneringen ska motverka 
segregation och öka tillgängligheten för alla grupper. Dialoger och medborgarinflytande ska 
vara ett självklart verktyg då staden byggs ut. Bostadsbyggande och stadsplanering ska utgå 
från kommuninnehavarnas behov och inte som idag från de stora kapitalstarka intressenas 
krav. Tendensen att ständigt tävla mot andra storstäders utbyggnader innebär en stor risk att 
staden tappar fokus från behoven och tävlandet i sig blir överordnat. Göteborgarna behöver 
inga fler skrytbyggen eller multiarenor i miljardklassen.

Det offentliga rummet ska vara platser där alla känner sig välkomna och där man kan vistas 
utan att behöva konsumera. Otrygga och otillgängliga platser ska rustas upp och 
rörelsefriheten stärkas för människor med rörelsenedsättning. För att skapa likvärdiga 
rättigheter till det offentliga rummet krävs att all stadsplanering redovisar en tydlig 
konsekvensbeskrivning ur ett barn-, genus- och tillgänglighetsperspektiv.

En levande stadsmiljö med balans mellan bostäder, affärer, arbetsplatser och service blir en 
stad med betydligt större trivsel och trygghet än vad olika övervakningssystem kan 
åstadkomma. Ett sådant stadsrum gör även att behovet av resor minskar och trycket på våra 
kommunikationer och miljön avtar. Stadens grönområden ska värnas och omsorgen om miljön
ska genomsyra allt när vi bygger staden.

Samma krav på omsorg som vi ställer på utvecklingen av stadens nya centrala områden, ska 
ställas på nya bostadsområden som planeras, byggs och vårdas. Boendes inflytande ska 
handla om fler saker än bara den egna bostaden. Närmiljön är viktig och områden som skapas 
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tillsammans genererar ökad trivsel och omtanke. Därför är ett utökat boendeinflytande i 
stadens allmännyttiga bostadsbolag viktigt.

Vid nya marktilldelningar ska viktiga värden såsom de sociala aspekterna finnas med. Goda 
förutsättningar för att skapa liv mellan husen och på gårdar kräver framförhållning. Behovet 
av lokaler i bostadsområdena och samhällsservice är viktigt för att skapa levande stadsmiljöer 
och hålla nere det onödiga resandet.
Eftersom inget annat parti ser ett egenvärde i att vi äger kommunens mark tillsammans har 
Vänsterpartiet ett särskilt ansvar för att motverka privatiseringar av gemensamt ägt mark.

Så bygger vi stadsdelen – Framtidens Angered
Angered är en fantastisk stadsdel med enorma styrkor, såväl i människorna som bor där som i 
sin placering med närheten till ett underbart naturområde. Trots detta når stadsdelen inte upp 
till sin potential och stora delar av invånarna har en känsla av utanförskap i förhållande till 
övriga staden. Vänsterpartiet vill ta tillvara Angereds potential genom att lansera en skiss för 
Framtidens Angered.

Vi vill tillvarata de kunskaper och kompetenser som finns i Angered, men som inte alltid har 
kommit till användning för Angeredsborna. För att få människor att stanna kvar i stadsdelen 
behöver vi visa att vi menar allvar med att vi satsar på stadsdelen. Vi vill skapa ett Angered 
Science Park för att skapa avsevärt bättre förutsättningar för stadsdelen. En mötesplats för 
akademin, samhället och näringslivet kommer att skapa arbetstillfällen i området. Vi vill se en
inriktning på företagsamhet inom miljö samt forskning och utveckling som vi tycker skulle 
passa området. Vi vill förlägga högskoleutbildning till området och koppla på en 
gymnasieinriktning, exempelvis naturvetenskap eller teknik, med fokus på miljö. I centrala 
Angered vill vi bygga en ny högstadieskola, gärna med en profil som rimmar väl med Science
Park-idén. Science Park-området behöver ha en genomarbetad arkitektur varför vi för första 
gången i nordost vill ha en arkitekttävling för att rikta ytterligare strålkastarsken på vad som 
kommer ske.

I Gårdsten ser vi hur ett småföretagarkluster kan ta form i kölvattnet av Science Park-
projektet. Det i dagsläget så framgångsrika arbetet inom Utveckling Nordost kan intensifieras 
och inriktas mot miljöteknik för att ytterligare ge kraft och stöd åt driftigheten som finns i 
stadsdelen.

Vättlefjäll är idag ett stort naturområde nordost om Angered. Det finns sedan gammalt tankar 
om hur man ska utveckla området och bygga den så kallade Vättleporten som vi tycker att det 
är läge att aktualisera. Här ser vi hur kanotuthyrning kan samsas med en konferensanläggning 
och vandrarhem. Vi vill skapa ett naturrum som fungerar som en utbildningsplats för förskola 
och skola.

Ett ställe där man på ett pedagogiskt och intresseväckande sätt kan möta alla de djur och 
växter som återfinns i Vättlefjäll. Porten kommer att generera arbetstillfällen och ett ökat 
turistinflöde.

Göteborg är en uppdelad stad. För att lösa det geografiska hinder som finns i och med älven 
har vi fattat beslut om att Älvsnabbare ska vara en gratislinje mellan Rosenlund och 
Lindholmen. I Nordost finns spårvagnstrafik in till centrala staden men hindret här är inte 
fysiskt utan av annan karaktär. I många familjer delar man på ett månadskort vilket gör att 
människor riskerar att bli isolerade i sina förorter. I vår vision om Framtidens Angered inför vi
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en gratis spårvagnslinje mellan Angered och centrala staden för att öka det kollektiva 
resandet. Vi ser även att flera av torgen i Angered saknar vital service. För att underlätta för de
boende vill vi ta fram en gratis busslinje som kör mellan de olika torgen för att säkerställa 
människors tillgång till service.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
- Påbörja arbetet med att förverkliga Framtidens Angered.

Rätt att bo
Under 2012 fick Vänsterpartiet igenom ett beslut om att skapa en kommunal bostadskö för 
våra allmännyttiga bostäder. Ökad transparens och tydlighet från uthyrarna medför bättre 
förutsättningar för en rättvisare fördelning av bostäder. Under åren som Vänsterpartiet har 
suttit med och styrt staden har vi sett till att öka byggtakten avsevärt. Tyvärr återstår mycket 
att göra. Bostadsbristen är fortfarande enorm och kön lång. Staten har under alliansregeringen 
praktiskt taget övergivit bostadspolitiken och lämnat den i händerna på en oligopolartad 
byggbransch. På riksplanet vill vi därför att det införs ett statligt investeringsstöd för att 
stimulera byggande av miljövänliga hyresrätter med rimliga hyror. I Göteborg vill vi skapa ett
kommunalt byggbolag för att återta makten över byggprocessen i demokratisk ägo från 
kapitalet.

Inga barn ska behöva vara trångbodda i Göteborg och ingen ska behöva känna sig otrygg eller
ofri i sin egen stad. Göteborg behöver fler kollektivboenden och serviceboenden för äldre med
rimliga hyror. Boendeformer och projekt som främjar gemenskap ska stimuleras.

Uppdelningen mellan rika och fattiga områden har vuxit under många decennier. Vi vill bryta 
den trenden genom att använda allmännyttan och det kommunala planmonopolet som verktyg
för att bygga mer socialt blandat. Hyresrätter med rimliga hyror ska finnas i alla delar av 
staden, även i de överklasstäta villastadsdelarna. När vi bygger nytt ska den önskade 
hyresnivån vara vägledande i hela förfarandet för att pressa boendekostnaden. Ny bebyggelse 
ska framförallt tillskapas i anslutning till befintlig bebyggelse och längs etablerade 
kollektivtrafikstråk – Göteborg ska byggas ihop.

Allmännyttan är vårt redskap för att trygga Göteborgarnas rätt till bra bostäder. För att 
säkerställa att bolagen arbetar för människors behov måste de hårdare knytas till de 
demokratiska instanserna i staden. På så sätt undviker vi att bolagen präglas än mer av de 
marknadsprinciper som, bland annat genom EU-lagstiftning, med ett allt högre tonfall gör sig 
gällande. Vi måste arbeta mer med hyresnivåerna i allmännyttans hela bestånd och utnyttja de 
möjligheter till styrning i såväl bolagen som ägarstyrning för att hålla hyresnivåerna nere för 
de boende. Särskilt viktigt är detta vid upprustningen av miljonprogrammet där kostnaderna 
för bristande underhåll inte får vältras över på de som bor där nu.

En blandad stad är en bättre stad för alla. Det innebär en blandning av bostäder, verksamheter 
och service, blandade upplåtelseformer, nya byggnader och äldre byggnader vägg i vägg. 
Generellt måste exploateringsgraden vid nybyggnation öka för att bereda plats för fler 
bostäder. För att bidra till ökad blandning och mångfald vill vi ge plats för fler typer av 
aktörer i byggandet. Kommunen bör underlätta för små och lokalt förankrade byggföretag att 
spela en större roll, samt aktivt stötta kooperativa projekt – byggemenskaper - som drivs av de
bostadssökande själva.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
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 Använda bostadsbyggandet till att ställa om Göteborg till en socialt och ekologiskt 
hållbar föregångsstad

 Snabba upp planeringstakten genom att proaktivt ta fram en reserv med planlagd mark
 Starta ett kommunalt byggbolag för att tillsammans med allmännyttan bygga fler 

hyresrätter med rimliga hyror
 Se till att 3 000 hyresrätter årligen byggs i Göteborg för att möta de ökade behoven

Alla ska kunna resa i Göteborg
Vänsterpartiet prioriterar kollektivtrafikens och cyklarnas utrymme i staden på bekostnad av 
bilen. Busspendlingen har radikalt förbättrats i och med skapandet av dedikerade bussfiler i 
staden och trängselskattens införande har förbättrat restider och tillförlitligheten i kollektiv- 
och biltrafiken. Flera pendeltågsstationer har byggts ut och några har tillkommit vilket 
underlättar resandet för många. Cykelbanorna har blivit fler, idag finns det nästan 80 mil 
cykelstråk i staden. Vi bygger ständigt fler och Göteborg ska nu på riktigt anpassas för 
cyklisterna efter år av fokus på biltrafik.

Under den gångna mandatperioden har vi drivit igenom en utredning om spårväg till Backa 
och Eriksberg. Redan nu är behoven på stombussarna på sträckorna stora och vi vet att det 
behövs en kollektivtrafiksatsning i dessa områden då vi ökar antalet bostäder i området. 
Spårvagnen kan ta större volymer resande och är mer miljövänlig än andra trafikslag.

Ett par av de stora problemen med kollektivtrafiken i Göteborg är överbeläggningen på vissa 
linjer i rusningstrafik och de ökande priserna. Mycket av denna problematik går inte att lösa 
på kommunal nivå då kollektivtrafiken sköts av Västra Götalandsregionen men Göteborgs 
stad kan subventionera vissa kort eller restyper. Idag gör kommunen det på bland annat 
månadskorten och med de gratis kollektivtrafikkort som ges till alla över 65 år. Under de 
kommande åren vill vi att fler grupper ska få resa gratis. Vi ser inget skäl att inte låta alla 
pensionärer oavsett ålder få ta del av den förmån det innebär att åka gratis kollektivt. 
Avgifterna i kollektivtrafiken drabbar även särskilt ungdomar. Vi har tagit steg med att införa 
gratis skolkort på loven för skolelever, ytterligare avgiftssänkningar behövs.

När det gäller spårvagnssituationen i centrum är den i rusningstrafik problematisk på grund av
akut trängsel, både på vagnarna och vagnarna emellan. Medelhastigheterna för spårvagnarna 
genom centrala Göteborg innebär ett betydande hinder för kortare restider. För att råda bot på 
dessa problem behöver frågan om en effektiviserad och planskild spårväg genom centrala 
Göteborg utredas. Det finns flera fördelar med en sådan kollektivtrafiklösning. 
Trafiksäkerheten, restiden och kapaciteten ökar markant vilket får positiva miljöeffekter då 
fler väljer kollektivtrafiken framför andra smutsigare resalternativ.

Kollektivtrafiken har under perioden anpassats med målsättningen att 90 procent av alla 
personer med funktionsnedsättning ska kunna åka med den. Bland annat har utropen byggts ut
och fler fordon med låggolv har tagits i trafik. Men Vänsterpartiet är inte nöjda med detta utan
kommer under nästkommande mandatperiod att öka insatserna för att tillgängliggöra 
kollektivtrafiken.
Färdtjänsten har under den gångna mandatperioden utvecklats och förbättrats i många viktiga 
avseenden. En viktig faktor är att den rödgröna majoriteten i fullmäktige anslagit mer resurser.
Tack vare det genomförs idag fler fritidsresor av personer med stora behov och möjligheten 
att beställa färdtjänst med kort varsel har blivit bättre. Trots detta kommer bilen allt för ofta 
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inte i tid och antalet fritidsresor är fortfarande begränsat. Detta medför besvär för 
passagerarna och bidrar till en känsla av ofrihet.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Förbättra förutsättningarna för att använda cykel som transportmedel
 Införa gratis kollektivtrafikresor för alla pensionärer
 Utreda frågan om planskild spårväg i centrala staden
 Öka antalet fritidsresor inom färdtjänsten
 Öka punkligheten i resandet med färdtjänsten

Rättvis stadsmiljö
Den enskilt största påverkan på stadsmiljön under mandatperioden har varit införandet av 
trängselskatten. Avsevärt färre bilar åker genom staden under högtrafik, kollektivtrafikåkandet
har ökat och luften har blivit väsentligt renare. När det gäller folkomröstningen om 
trängselskatt tar Vänsterpartiet tydlig ställning för en trängselskatt. Inkomsterna från 
trängselskatten går till Västsvenska paketet och investeringar i bland annat pendeltågstationer 
och bussfiler vilket ytterligare kommer att öka det miljövänliga resandet. Trängselskatten är 
avgörande för finansieringen av en mängd viktiga nyckelinvesteringar i staden varför dess 
fortsatta existens är oumbärlig för stadsmiljön och stadsutvecklingen.

Göteborgarna har under 2014 fått tydliga riktlinjer för vilka avstånd till olika grönytor man 
kan förvänta sig av stadsutvecklingen. Bland annat ska man inte ha mer än 300 meter till sin 
närmsta gröna oas i sitt bostadsområde och inte mer än en kilometer eller max 15 minuters 
promenad till en avsevärt större stadsdelspark.

På nationell nivå vill Vänsterpartiet inrätta ett klimatprogram för investeringar i bland annat 
kommuner. Det genererar gröna jobb vilket staden är i stort behov av. Oavsett om det handlar 
om en utbyggd spårväg eller vindkraftverk i skärgården kommer arbetslösheten att minska 
och skatteintäkterna att öka i kommunen.
Miljön kan inte vänta, därför stödjer Vänsterpartiet helhjärtat satsningen på vindkraftsparker. 
Ett fåtal rikas rätt till en oförändrad utsikt och bibehållna fastighetsvärden kan inte väga 
tyngre än Göteborgs, Sveriges och världens skriande behov av energiomställning.

Varje jobbskatteavdrag som alliansregeringen drivit igenom har lett till ökad 
privatkonsumtion av till största delen onödiga produkter inom medel- och överklassen. 
Samtidigt har den betydligt mer miljövänliga offentliga konsumtionen fått stå tillbaka och 
miljön har därmed tagit stryk. Vi vet att klass och kön har en stor påverkan på människors 
miljöavtryck i staden. Män kör mer bil än kvinnor och överklassen har en konsumtion som 
vida överstiger arbetarklassens. Miljö och kön samt miljö och klass hör alltså ihop vilket 
medför att en satsning på kollektivt åkande bär en tydlig feministisk prägel och en 
omfördelning från samhällets övre skikt till oss andra gynnar såväl miljön som rättvisan i 
samhället. För att öka klimaträttvisan bör därmed de som tjänar mer också betala mer för sina 
miljöskadliga liv. Ett sätt att åstadkomma detta är med progressiva taxor inom 
avfallshantering och VA.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Arbeta för att minska främst männens och överklassens miljöpåverkan i 

staden
 Fortsätta att stödja etableringen av miljövänliga verksamheter i Göteborg
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Kulturens förutsättningar
Kulturen är en nödvändig del av det demokratiska samhället. Den utmanar vårt sätt att tänka 
genom vårt kritiska betraktande av samhället, den förbättrar folkhälsan och den är en viktig 
bärare av vår historia. Idag är möjligheten att ta del av kultur ojämnt fördelat bland 
Göteborgarna och därför krävs det insatser för att sprida kulturen till de som möter den minst. 
Av det skälet ska mer resurser ges till den kultur som har till uppgift att möta medborgarna där
de bor via de regionala kulturhusen och via stadsdelsnämnderna. Kulturen skall också vara 
tillgänglig för människor med funktionsnedsättning.

Kulturen kan även vara ett sätt att möta människor på andra ställen än där man själv bor. 
Skolbio är ett sådant exempel där elever från hela staden får möjlighet att träffas och se film. 
Film som kulturform fortsätter att växa, men många skolor har dragit ned på detta bland annat
av ekonomiska skäl och visar istället mer film i klassrummet.

Kulturskolan har den viktigaste uppgiften när det gäller kulturen och ger alla barn möjlighet 
att själva vara kulturutövare. Idag är dock möjligheten att göra detta skiftande över staden. 
Under den senaste mandatperioden har flera projekt initierats för att bryta de stora 
skillnaderna. Avgifterna för att delta är låga, instrumenthyran låg och för vissa grupper gratis. 
Det har gett effekt, fler deltar idag i kulturskolan men det skapar också utmaningar. Köerna 
växer till den ordinarie verksamheten och därför krävs det nu ökade resurser för att möta alla 
barns önskemål om att utöva kultur.

Vi är väldigt stolta över det arbete som sker inom El Sistema-verksamheten i staden. Att 
använda kör- och orkesterverksamhet i de lägre åldrarna har visat sig vara en riktig 
framgångssaga när det gäller att föra människor närmare varandra. Genom barnens 
musicerande och de vuxnas delaktighet möts människor som annars inte hade gjort det. Vi ska
fortsätta och utveckla arbetet inom El Sistema.

Det fria kulturlivet är viktig dels för att den når andra grupper än de stora institutionerna och 
dels för att den utgör en förnyare inom kulturområdet. Vi har under mandatperioden gjort en 
kraftfull satsning på det fria kulturlivet och nästan fördubblat stödet till fria grupper. Tyvärr 
har området länge varit eftersatt och behoven är idag omfattande. Ytterligare en satsning på 
det fria kulturlivet kommer att behövas.

Konstepidemin har med sina ateljéer, till blygsamma hyror samlade inom ett område, en stor 
betydelse för stadens konstliv. Byggnaderna ägs av staden och är i behov av en rejäl 
upprustning. Med de hyreshöjningar detta skulle innebära riskerar konstnärerna att inte kunna 
vara kvar. Konstepidemin har stor betydelse inte bara för vårt lokala konstliv, utan även när 
det gäller erfarenhetsutbyte med konstnärer i andra länder. Därför är det centralt att se över 
förutsättningarna för Konstepidemin för att trygga dess fortlevnad.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Öka antalet skolbiobesök för grundskoleelever
 Ta bort kön till kulturskolan
 Utöka satsningen på det fria kulturlivet
 Trygga Konstepidemins fortlevnad i ändamålsenliga lokaler

En välfärd för framtiden
Välfärden är under attack från den moderatledda regeringen. Årligen plockas miljarder från 
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välfärden i landet och går till vinster i privata företag, ofta placerade i skatteparadis. Många av
reglerna kring detta bestäms på nationell nivå och därför har vi lovat att inte stödja en 
regering som fortsätter med vinstvansinnet. Göteborg som kommun kan trots detta göra 
motstånd på ett par områden. Vänsterpartiet kommer under nästa mandatperiod se till att inte 
en skattekrona hamnar i riskkapitalisternas fickor i de frågor där kommunen kan hindra det.

Alliansregeringen har fryst bidragen till kommunerna. Det betyder att samma antal kronor går
ut till kommunerna oberoende av inflation och andra kostnadsökningar. Effekten blir en 
nedskärning på välfärden från statens sida. Göteborg har kämpat med att bibehålla och öka 
resurserna till välfärden trots detta. Nationellt vill Vänsterpartiet radikalt öka kommunens 
statsbidrag, det skulle konkret medföra fler människor som arbetade inom äldreomsorgen, 
mindre förskolegrupper och kraftigt ökade resurser till skolan.

Stadens modell för att fördela medel mellan stadsdelarna har tappat en del i relevans sedan 
stadsdelsnämndssammanslagningen 2011. I och med att stadsdelarna nu liknar varandra mer 
är fördelningen inom förvaltningen av betydligt större vikt. Vi behöver se över hela modellen 
och utreda förutsättningarna att införa en lokal modell på SDN-nivå för att hantera de 
skiftande behoven inom främst utbildningssektorn.

Stadsdelsnämndernas ekonomiska ramar är mycket smala. De har idag svårt att hantera 
snabba förändringar i behovet hos medborgarna vilket leder till att nämnderna kan tvingas 
spara i en del av verksamheten för att finansiera en annan. Det behöver skapas en större 
ekonomisk långsiktighet i stadsdelsnämndernas ekonomier. Vi vill se över möjligheterna att 
förändra reglerna för stadsdelsnämndernas användande av eget kapital i syfte att skapa ökade 
möjligheter för stadsdelarna att själva styra över hur det ska användas.

För de allra yngsta
Under föregående mandatperiod har fokus legat på att bygga bort förskolekön, vilket vi har 
lyckats med. Utbyggnaden av förskolan kommer även fortsättningsvis att vara en prioriterad 
fråga men med ett tydligare fokus på kvalitet. Pedagogerna ska få mer tid med varje barn. Det 
är därför viktigt att minska storleken på barngrupperna i förskolan. Under kommande 
mandatperiod ska vi minska barngrupperna i förskolan till max 15 barn.

Förskolan har positiva och långsiktiga effekter på barns lärande och utveckling. Barn som går 
miste om vistelsen i förskolan får det svårare senare i skolan. Störst påverkan har förskolan på
arbetarklassens barn och på barn som far illa. Förskolan spelar därför en central roll i att 
utjämna klasskillnader. I Göteborg är vistelsetiden för föräldralediga 15 timmar per vecka och
arbetssökande kan välja mellan 15 eller 25 timmar per vecka. Vi ska se till att alla barn i 
förskoleåldern får rätt till rätt till 30 timmars barnomsorg.

För att förskolan ska kunna lägga grunden för barns livslånga lärande har personalens 
utbildning och kompetens en avgörande betydelse. Vi vill att det ska vara lika hög kvalitet i 
stadens alla förskolor.  Därför ska vi fortsätta arbeta för att erbjuda personalen möjligheter till 
vidareutbildning och kompetenshöjning. I det dagliga arbetet ska det finnas utrymme för mer 
planeringstid med fokus på det pedagogiska arbetet.

Att förskolan ska arbeta för att motverka könsmaktsordning och traditionella könsroller 
innebär att förskolan ska arbeta med genus som kompass. Varje barn har rätt att utvecklas 
bortom normativa förväntningar och traditionella könsmönster. Arbetet i förskolan ska präglas
av ett normkritiskt förhållningsätt.
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Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Se till att alla barn i förskoleåldern har rätt till 30 timmars barnomsorg i veckan
 Minska barngruppernas storlek till max 15 barn
 Utöka avgiftsfriheten inom förskolan
 Öka progressiviteten i avgiftstrappan
 Införa mer planeringstid för pedagogerna

Ungas utbildning
Under mandatperioden har vi i Göteborg arbetat med att kompensera för den katastrofala 
skolpolitik som regeringen drivit i flera år. Vi har kämpat mot en skolreform vars syfte är att 
lyfta de starka på de svagas bekostnad. Det fria skolvalet och friskolereformen har satt 
arbetarklassens barn i ett skruvstäd som är nästintill omöjligt att ta sig ur. Vi har idag en skola 
som gör skillnad inte bara mellan skolorna utan även mellan barnen som individer. I Göteborg
likväl som i övriga landet har
den Björklundska skolan skapat försämrade kunskapsnivåer och fler elever som når inte de 
uppsatta kunskapsmålen som en följd av ökad betygshets och ökat fokus på prov, snarare än 
det livslånga lärandet.

Vi finner idag tyvärr de som har sämst resultat genom att titta på bostadsadress och 
föräldrarnas bakgrund. I Göteborg har vi under de senaste fyra åren arbetat för att vända den 
utvecklingen.
Varje förälder ska känna sig trygg med att välja den skola som ligger närmast. Det är inte 
föräldrarnas bakgrund eller var man bor som ska avgöra hur bra skola man får gå i. Alla 
skolor i Göteborg ska vara lika bra. Därför ska varenda skattekrona gå till verksamhet och inte
i fickorna på riskkapitalister. Vi tillåter därför inga vinstdrivande skolor i vår stad. Vi vet att 
elevers klassbakgrund är den viktigaste faktorn för att avgöra en elevs möjlighet till ett bra 
slutbetyg. Av den anledningen kommer hög kvalitet och likvärdighet i stadens alla skolor att 
vara prioriterat i Vänsterpartiets skolpolitik. Fokus ska ligga på det kompensatoriska 
uppdraget, det vill säga att skolan ska motverka klasskillnader. Vi har haft som ambition att 
särskild uppmärksamhet ska riktas mot social utsatta områden och skolor med hög andel 
elever med icke godkända betyg. Vi har därför genomfört riktade satsningar mot de elva 
grundskolor i staden som redovisat lägst resultat.

Efter sammanslagningen har stadsdelarna blivit allt mer homogena och det blir därmed allt 
viktigare att vi ser över varje enskilds skolas behov av resurser och särskilda insatser. Vi ska 
inte falla på borglighetens retorik och stirra oss blinda på mätbara kunskapsresultat. Vi måste 
ta ett helhetsgrepp och slåss för en likvärdig skola av högsta kvalitet, där alla elever får 
möjlighet att utvecklas maximalt utifrån sina förutsättningar. Vi vill inte ha en elitskola där det
bara är det mätbara som är viktigt. Därför ska vi i vårt politiska arbete även säkerställa att 
man i varje skola arbetar med det kompensatoriska uppdraget .

Skolans viktigaste uppdrag är att säkerställa alla barns rätt till utbildning. Om pedagogerna i 
skolan ska leva upp till det uppdraget krävs mer tid med varje elev så att elever ges möjlighet 
till den hjälp som just de behöver. För att uppnå detta måste vi minska antalet elever per 
pedagog i skolan. Varje skola ska ha kunskap om sina elever, sina starka och svaga sidor och 
en plan för att förändra där det brister. För varje elev som riskerar att inte uppnå sina betyg 
ska skolan analysera, utvärdera, agera och följa upp skolans åtgärder.

Ett bra genomfört jämställdhetsarbete i skolan leder inte bara till att ge alla barn möjlighet att 
utveckla sina förmågor fritt från fördomar utan också till bättre skolresultat. Att alla skolor i
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Göteborgs stad kommer att ha ett aktivt normkritiskt arbete, feministiskt självförsvar och 
killgrupper med fokus på jämställdhet är för oss en självklarhet under kommande 
mandatperiod.

Fritidshemmen fyller en viktig funktion med att ge skolbarn en vettig och meningsfull fritid i 
närvaro av vuxna efter skolan. Staden har tappat fokus på området med ökade gruppstorlekar 
som följd. Med minskade barngrupper ökar möjligheterna till ett bredare utbud av aktiviteter 
på fritids.
Utflykter till parker, näridrottsplatser, badstränder och bibliotek blir otrygga och farliga vid 
alltför stora grupper. Genom att ge elever inom fritidsverksamheten fritt inträde i kommunens 
simhallar i samband med fritidsutflykter ger vi fler barn en vattenvana och i förlängningen 
simkunnighet. Det är en bättre metod än att som regeringen helt cyniskt skriva in 
simkunnighet som ett betygskrav i ämnet Idrott.

Avgifterna för att ha barn i fritidsverksamhet är i och för sig inte höga i en jämförelse, men 
erfarenhetsmässigt vet vi att många familjer inte har råd att låta sina barn delta. Följden blir 
social uteslutning och att barnen riskerar att hamna i destruktiva miljöer vilket allvarligt 
påverkar deras möjligheter senare i livet. Att möjliggöra för fler barn att ta del av 
verksamheten genom att minska eller helt slopa avgifterna är därför något som vi ska se över 
under kommande mandatperiod.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Genomföra en grundlig inventering av resursbehov i stadens utbildningsverksamheter 

åtföljt av en finansieringsplan
 Bevaka att det kompensatoriska uppdraget efterlevs
 Arbeta för ökat pedagogiskt ledarskap och fortbildning för rektorer och lärare
 Utöka arbete för idrott och hälsa inom ordinarie verksamhet
 Halvera storleken på fritidsgrupperna och öka personaltätheten inom verksamheten
 Minska eller helt slopa avgifterna inom fritidsverksamheten
 Erbjuda läxhjälp i skolan till alla elever i grund- och gymnasieskolan
 Genomföra en satsning på feministiskt självförsvar i hela staden

På lika villkor
Vänsterpartiet vill ha ett samhälle där människor med funktionsnedsättning kan vara fullt 
delaktiga i samhällslivet på lika villkor som andra. Så ser det inte ut idag. I samhället finns en 
lång rad hinder. Människor med funktionsnedsättning stängs ute från olika områden på grund 
av bristande tillgänglighet. Kvinnor med funktionsnedsättning är dubbelt utsatta och 
osynliggörs ofta. Arbetslösheten är högre och ekonomin sämre för många människor med 
funktionsnedsättning. Nationellt driver vi sedan länge att bristande tillgänglighet skall vara 
diskrimineringsgrund. I Göteborgs stad arbetar vi för att staden och dess verksamheter skall 
vara tillgängliga för människor med olika former av funktionsnedsättning.

Lagen om stöd och service för vissa funktionshindrade, LSS, har som mål att människor med 
omfattande och varaktig funktionsnedsättning skall kunna leva som andra. Den är en av 
senare års viktigaste jämlikhetsreformer. Idag är LSS:s insatser under ekonomisk press. 
Försäkringskassans hårdare prövningar för statlig assistans gör att allt fler människor hänvisas
till kommunens insatser.
Det är då viktigt att människor med kommunens insatser kan fortsätta leva ett självständigt liv
med makt över sin egen vardag.
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Det är fortfarande brist på bostäder för människor med funktionsnedsättning i Göteborg och 
alltför många tvingas bo på exempelvis. korttidsboenden. Därför måste fler bostäder byggas 
och alternativ skapas utifrån olika önskemål och behov. Den dagliga verksamheten är en 
viktig del livet för många och måste utvecklas. Människor måste kunna välja en verksamhet 
de trivs med och ha möjlighet att byta.

Boendestöd gör att många människor med psykisk funktionsnedsättning klarar eget boende. 
Boendestödet skall ge hjälp till att allt bättre klara vardagen men också bryta isolering. Det 
krävs också bättre möjligheter till meningsfull sysselsättning och möjligheter när det går att få
stöd till arbete.

Vänsterpartiet skall den kommande mandatperioden:
 Driva ett aktivt arbete för tillgänglighet inom alla områden
 Driva på så att människor med funktionsnedsättning får ett tryggt och bra boende
 Utveckla daglig sysselsättning så att människor kan välja det som passar dem
 Utveckla boendestöd och meningsfull sysselsättning för människor med psykisk 

funktionsnedsättning
 Se till att människor med funktionsnedsättning har makt över sitt vardagsliv

Den sociala tryggheten

I Göteborg genomför vi under 2014 ett projekt med att använda försörjningsstödsmedel till 
löner. Fokus för arbetet är barnfamiljer. Ettåriga anställningar ska ge erfarenhet och underlätta
för personerna att komma vidare i arbetslivet. Där vissa erbjuds arbete får andra personer med
andra behov utbildning. Vi vill utöka arbetet till att gälla alla unga med försörjningsstöd.

Socialtjänst skall vara det yttersta skyddsnätet för människor som befinner sig i ekonomisk 
eller social kris. Hur socialtjänsten utformas blir därför en bild av hur solidariteten med utsatta
människor fungerar i vår stad. I kontakten med socialtjänsten är individen alltid i en 
beroendesituation. Rättsäkerheten måste därför garanteras. Idag kan människor överklaga 
försörjningsstödet men inte innehållet i en insats som de tvingas delta i för att få 
försörjningsstöd. Vänsterpartiet vill införa denna möjlighet.

Alla människor ska ha möjlighet att leva ett värdigt liv. De som är beroende av samhällets 
stöd för sin dagliga försörjning ska ha rätt till ett värdigt liv och möjlighet att råda över sin 
ekonomi. 

Idag måste den som får försörjningsstöd söka extra för en rad ändamål. Det innebär en 
överdriven kontroll av den enskilde och en massa jobb för socialtjänstens personal, tid som de
annars kunde lagt på socialt arbete för att hjälpa den enskilde att bli självförsörjande. 
Vänsterpartiet vill förändra detta genom att schablonisera försörjningsstödet – det vill säga ett 
något högre stöd mot att den enskilde inte längre ska söka extra för olika ändamål som till 
exempel bussresor. 

Arbetssituationen för socialsekreterarna idag är tyvärr undermålig. Med en hög grad av 
sjukskrivningar och hög personalrotation riskerar deras klienter att komma i kläm och 
rättssäkerheten i förlängningen hotas. Vi ska under nästkommande mandatperiod intensifiera 
arbetet med att förbättra situationen.
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Våld i nära relationer är en av de yttersta konsekvenserna av vårt patriarkala samhälle. 
Vänsterpartiet verkar för att Göteborgs stads handlingsprogram om våld mot kvinnor och barn
i nära relationer skall fullföljas. Idag finns undermåliga alternativ till hands för att erbjuda 
skyddat boende till kvinnor och barn som bevittnat eller utsatts för våld. Alternativet till 
dagens system där kvinnor ofta står utan skydd är att kommunen kraftsamlar och ser till att ta 
fram ett antal skyddade boenden. Missbrukande kvinnors utsatthet, våldet mot kvinnor med 
funktionsnedsättning och äldre kvinnor samt våldet i samkönade relationer bör särskilt 
uppmärksammas. De dubbelt utsatta riskerar att hamna mellan stolarna varför utbildning för 
kommunens personal som arbetar nära dessa grupper är oerhört väsentlig. 

Många barn befinner sig dagligen i en påfrestande miljö. Barn bevittnar våld i familjen oftast i
form av hot eller misshandel mot modern. Barn ser och upplever missbruk och andra svåra 
problem i sin familj. Många barn och ungdomar utsätter andra för brott och sig själva för 
allvarliga risker. Anmälningar om barn som far illa måste tas på allvar, liksom barns behov av 
stöd och skydd. Det förebyggande arbetet får aldrig stå tillbaka för tvångsinsatser och 
omhändertaganden, när problemen blivit alltför stora. 

Kampen mot missbruk är ett viktigt samhällsansvar. Kommunen bör på alla sätt verka för att 
människor inte fastnar i missbruk och att de som gjort det får professionell hjälp och vård. 
Information, attitydpåverkan, förebyggande arbete och beprövade lättillgängliga stödinsatser 
behöver utvecklas. Ingen ska på grund av okunskap hamna i missbruk och ingen ska gå miste 
om vård och behandling för att samhället inte har råd med det. Rätten till vård får inte 
ifrågasättas. Ett angeläget område för tidiga insatser är stöd till missbrukares anhöriga, inte 
minst till barnen. Socialtjänsten ska stödja och samarbeta med klientorganisationer och 
självhjälpsgrupper.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Verka för att allt socialt arbete ska bygga på respekt för den enskildes integritet. 

Prövningen av hjälpbehovet ska inte vara kränkande eller överdrivet kontrollerande
 Utvidga överklagningsrätten inom socialtjänsten
 Införa ett högre schabloniserat försörjningsstöd
 Stärka socialtjänstens roll i samhällsplaneringen
 Säkerställa att kommunen tar sitt ansvar för att lagen om homosexuellas rätt till att 

prövas som adoptivföräldrar implementeras
 Verka för att alla våldsutsatta kvinnor skyddas

Föreningsverksamhet och idrott
Göteborgarnas fritid ska inte styras av deras klass- och könstillhörighet. Kommunen har ett 
stort ansvar när det gäller att utjämna skillnader mellan människor, när det gäller såväl unga 
som gamla. Kommunen ska också värna allas rätt till en meningsfull fritid, oavsett personliga 
egenskaper som sexuell läggning, funktionsnedsättning eller etnicitet. 

Ett av problemen idag är hyrestaxorna i de kommunala anläggningarna som är 
marknadsanpassade. Att ideella föreningar inte kan träffas på grund av för höga hyror är 
oerhört problematiskt och motverkar den samhällsutveckling som vi vill se med ett vitalt 
föreningsliv.

Kvinnor behöver fler mötesplatser för att utbyta erfarenheter och stärka varandra. 
Vänsterpartiet ska instifta ett kommunalt stödprogram för kvinnors organisering. Stödet ska 
såväl stötta startandet av nya kvinnoorganisationer som stödja redan befintliga verksamheter. 
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Bidraget ska främst riktas till kvinnor och tjejer i socialt utsatta stadsdelar.

Kommunen äger och driver idag ett antal gym och badanläggningar. Flera av dessa ligger i 
områden som annars inte hade haft en idrottsanläggning. De är under ständig attack från 
privata företag som inte anser att kommunen ska bedriva den typen av verksamhet. Att behålla
och utöka antalet anläggningar i kommunal regi säkrar en god tillgång till prisvärd motion för 
stora delar av göteborgarna. Många kvinnor uttrycker en oro och olust inför att besöka bad 
och gym under de tider då även män har tillgång till anläggningen. Vi ska avsätta fler tider i 
våra gemensamma anläggningar där enbart kvinnorna har tillgång till dem. För att föreningar i 
Göteborg skall ha rätt till lokal- och aktivitetsstöd krävs ett aktivt jämställdhetsarbete.

Simkunnigheten bland barn och ungdomar varierar mycket stadsdelarna emellan. Vi vet att 
klass är en faktor som spelar in där tillgång till vatten i unga åldrar är viktig för möjligheten 
att lära sig simma. Överklassen i staden abonnerar på de kustnära områdena varför tillgången 
på simundervisning är avgörande för oss andra. Idag bedriver kommunen ingen simskola 
utanför skolverksamheten och föräldrar som vill att deras barn ska lära sig simma är 
hänvisade till dyra privata alternativ.
Vänsterpartiet anser att en avgiftsfri kommunal simskola utan avgift skulle råda bot på mycket
av problemet.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Införa 0-taxa för hyra av kommunala anläggningar för föreningar
 Skapa ett kommunalt stödprogram för kvinnors organisering
 Bygga fler kommunala gym och motionscentraler
 Ordna fler tider i kommunala bad och gym helt vigda för kvinnor 
  Värna allas rätt till en meningsfull fritid oavsett personliga egenskaper som sexuell 

läggning, funktionsnedsättningar eller etnicitet
 Starta en avgiftsfri kommunal simskola för alla barn
 Genomföra en satsning på feministiskt självförsvar i hela staden

En värdig äldreomsorg
En trygg och respektfull relation mellan undersköterskan och den äldre som hen ger stöd och 
omsorg är grunden för en bra äldreomsorg. En god personkontinuitet är en av de allra 
viktigaste kvalitetsfrågorna. Under mandatperioden som gått har Vänsterpartiet genomdrivit 
att färre har anställts på osäkra timanställningar och många fler på heltid med 
tillsvidareanställning. Det har ökat tryggheten för både våra gamla och personalen. Nu krävs 
också att hemtjänsten planerar sitt arbete utifrån målet att ha hög personkontinuitet. Vidare har
vi gjort en tekniksatsning inom äldreomsorgen då IT-utvecklingen varit eftersatt inom 
området. Det ger de anställda ökad möjlighet till god dokumentation vilket leder till ökad 
kvalitet i omsorgen. Inom hemtjänsten har elektroniska hjälpmedel underlättat arbetet med att 
säkerställa att de äldre får den tid de har rätt till.

Äldre kvinnor och män skall ha inflytande över sin vardag.  De börjar redan vid 
biståndsbedömningen och skall gälla oavsett om de har hjälp från hemtjänsten eller plats på 
ett äldreboende. Utgångspunkten skall vara ett salutogent förhållningssätt där det friska sätts i 
centrum.

Göteborgsmodellen ger de äldre verklig valfrihet inom hemtjänsten. De väljer själva om de 
vill ha städning, ta en promenad eller kanske få något särskilt inköpt. Modellen kräver att 
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hemtjänstens servicetjänster inte styckas upp och privatiseras. Göteborgsmodellen måste 
också ständigt hållas levande och utvecklas genom att den är känd och förankrad hos personal
och de äldre. Detta ska jämföras med borgarnas förslag om valfrihet där valet står mellan 
vilket riskkapitalbolag som ska få tjäna pengar på äldres behov av omsorg.

Äldreboendet är de äldres hem. De skall ha inflytande över och vara delaktiga i verksamheten 
och de skall vara med och besluta om aktiviteter och för dem viktiga inköp och förändringar. 
De skall få ett bra bemötande och lika förutsättningar oavsett familjeförhållanden. Det skall ges 
utrymme för de äldres olika vanor och personliga intressen. Personalbemanningen måste vara 
tillräcklig för att detta skall fungera. Så är inte alltid fallet idag. Det får inte vara för svårt att 
få plats på äldreboenden och biståndet skall utgå från en helhetssyn på den äldres situation 
och önskemål. Vänsterpartiet skall därför bevaka att det finns tillräckligt med 
äldreboendeplatser i staden.

Måltiderna inom både hemtjänst och äldreboenden ska vara en källa till njutning och vara en 
social aktivitet med tid för samtal och reflektion. Maten ska vara särskilt anpassad för äldre 
människors näringsbehov. Matsituationen för äldre i ordinärt boende med stora omsorgsbehov
måste särskilt uppmärksammas. För att lösa detta behövs särskild kompetens ute i 
stadsdelarna.

Chefer i äldreomsorgen skall vara närvarande i verksamheten och ha tid för personal och 
verksamhetsutveckling.  Därför behöver fler chefer anställas. Det behövs också fler 
sjuksköterskor med specialistutbildning i geriatrik och teamarbete där också sjukgymnaster 
och arbetsterapeuter ingår. För att lyfta äldreomsorgen måste statusen på arbetet öka. Det gör 
vi genom att höja lönerna, erbjuda heltid, fasta tjänster och vidareutbildning för personalen.

Biståndsbedömningen måste bli mer generös och fler äldre skall få de insatser som söks, vi 
måste helt enkelt ha råd med våra gamla. Grundläggande är att de äldre får det bistånd de 
beviljats och att tillräcklig tid avsätts för förflyttning, planering, social dokumentation och 
arbetsplatsträffar med mera så att denna tid inte tas från de äldres tid som tyvärr sker idag.  Att
arbeta med demenssjuka kräver särskild kunskap och ett medvetet arbetssätt. Att ha särskilda 
demensteam höjer kvaliteten på omsorgen. Det råder en variation över staden i hur långt 
arbetet med att jämställdhetssäkra biståndsbedömningen har nått. Vi behöver kraftsamla för 
att tillgodose att äldres beviljade bistånd inte är beroende av deras kön. I Göteborg finns 
många äldre med ursprung i andra länder. De skall ha rätt till äldreomsorg på egna språket och
med kunskap om deras kultur och bakgrund så långt det är möjligt. Äldre hbtq-personer ska 
säkras en likvärdig äldreomsorg.

Anhöriga gör stora insatser och måste ha ett individuellt stöd. Att utveckla de förebyggande 
insatserna vinner alla på i längden. Det är därför viktigt med träffpunkter, möjligheter att 
träffa andra, friskvård och kultur för äldre.

Den absolut viktigaste källan till finansiering av äldreomsorg är skatterna. Trots det tas inte 
helt oansenliga avgifter ut från de äldre för hemtjänst och äldreboendeplats. Även om 
avgifterna inom området inte är höga i en nationell jämförelse behöver de ses över. Vi 
kommer att verka för en progressivitet i avgifterna inom äldreomsorgen. I arbetet är det 
avgörande att bibehålla de låga avgifterna generellt, risken är annars att vi får en överföring 
av äldre från kommunens hemtjänst till privata RUT-företag vilket är en utveckling som 
märks av i flera borgerliga kommuner.
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Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Se till att bemanningen är tillräcklig på äldreboenden och att det finns tillräckligt 

många äldreboendeplatser
 Se till att de äldre får sina beviljade insatser i hemtjänsten och att tillräckligt med tid är

avsatt för gångtid och administrativt arbete för personalen
 Utveckla äldres makt över den egna vardagen i hemtjänsten och på äldreboenden
 Se till att dietister anställs i stadsdelarna för att säkerställa en hög kvalitet på maten 

inom äldreomsorgen
 Jämställdhetssäkra biståndsbedömningen
 Öka tillgången på lokalt lagad mat på äldreboendena
 Se till att fler av dem som önskar hemtjänst och äldreboende får det
 Inför progressivitet i avgifterna inom äldreomsorgen

Staden som arbetsgivare
Vänsterpartiet har de senaste åren haft ansvar för personal och arbetsmarknadsfrågorna i 
kommunen och det har gett resultat. Ett målmedvetet arbete med att öka andelen heltider har 
skapat en ökad trygghet för personalen, ofta i lågavlönade och kvinnodominerade 
yrkesgrupper. Kommunen går även mot strömmen när det gäller de osakliga löneskillnaderna 
mellan kvinnor och män. Den nationella trenden visar ett accelerande gap där männens 
inkomster drar iväg men i kommunen har vi under mandatperioden sett en helt annan och 
positiv utveckling tack vare en aktiv feministisk politik från Vänsterpartiets sida.

I Göteborg har vi även sett till att fasa ut Fas 3 från den kommunala verksamheten. Istället för 
regeringens slavliknande förvaringsåtgärder erbjuder vi riktiga jobb med avtalsenlig och a-
kassegrundande lön i stadens verksamheter. Vi är mycket stolta över vad vi har uppnått, men 
vi vägrar att nöja oss med det.

Det finns fortfarande en alldeles för stor andel timanställda i kommunen. Dessa ska erbjudas 
trygga anställningar. Som en effekt av att många anställts på tillsvidareanställningar som 
tidigare haft osäkrare anställningsformer saknar mycket av vår personal i nuläget en relevant 
utbildning för sitt arbete. För att öka kvaliteten i verksamheterna och höja statusen på många 
kommunala jobb kommer vi att se till att dessa få en möjlighet att vidareutbilda sig.

Inom många kommunala sektorer är sjukskrivningstalen alldeles för höga. Arbetsbelastningen
och stressen är hög. Vi vet att detta främst gäller inom kvinnodominerade områden. Vårt svar 
på detta är sänkt arbetstid och ökat inflytande på jobbet. Vänsterpartiet har i många år drivit 
kravet på sex timmars arbetsdag med bibehållen lön och vill nu genomföra ett storskaligt 
projekt i staden. Vi vill under ett år testa att gå ner i arbetstid på tio olika arbetsplatser över 
hela kommunen inom olika sektorer för att sedan utvärdera effekterna av detta. Vi vet även att
på arbetsplatser där man infört så kallad intraprenad har inflytandet på arbetsplatsen ökat 
radikalt och korttidsfrånvaron minskat avsevärt. Att föra över makt från tjänstemännen till 
arbetarna har alltså visat sig framgångsrikt även ur ett hälsofrämjande perspektiv. Under den 
kommande mandatperioden kommer vi att jobba aktivare med att låta arbetarkollektiv ta över 
drift och planering av fler verksamheter och noggrant följa upp och analysera resultaten.

Inom vissa sektorer i staden har vi alldeles för många chefsled. Det leder till långa 
beslutsvägar och en känsla av maktlöshet hos personalen. Trots att det finns väldigt gott om 
chefer ovanför enhetschefsnivån återfinns allt för många fall där enhetscheferna har ansvar för
alldeles för mycket personal vilket leder till stora problem. Vi vill därför se över behovet av 
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den allt för hierarkiska ledningsmodellen av framför allt stadsdelsnämnderna för att undersöka
möjligheten att frigöra resurser för mer konkret och närvarande arbetsledning av personalen.

Under mandatperioden har vi erbjudit tusentals ungdomar sommarjobb inom verksamheterna. 
Allt från att jobb som idrottsarbetare till hemtjänstpersonal har erbjudits och efterfrågan har 
varit stor. Vi vill fortsätta med detta viktiga arbete och utöka det för att ge alla ungdomar som 
efterfrågar det arbetslivserfarenhet och en vettig sysselsättning under sommaren.

Kommunen är en så pass stor arbetsgivare att dess personalpolitik kan få 
arbetsmarknadspolitiska effekter i kommunen. En aktiv satsning på personerna längst bort 
ifrån arbetsmarknaden kan lyfta många från försörjningsstöd och därmed bli en ren vinstaffär 
för kommunen på sikt. En annan grupp med en hög andel arbetslösa oavsett konjunkturläge är
personer med funktionsnedsättning. Kommunen måste bli bättre på att anställa personer ur 
denna grupp.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Minska de osakliga löneskillnaderna mellan kvinnor och män i kommunen
 Öka andelen tillsvidareanställd personal i kommunen
 Genomföra ett storskaligt projekt med 6-timmars arbetsdag inom kommunen
 Införa arbetarstyre i form av intraprenad på fler av kommunens arbetsplatser

Vuxnas utbildning och arbetsmarknadsåtgärder
För att kunna påverka samhällsutvecklingen måste alla ha rätt och möjlighet till en likvärdig 
utbildning med hög kvalitet. En av kommunens viktigaste uppgifter är att tillhandahålla en 
vuxenutbildning som stärker möjligheterna för individen att utvecklas och ta till vara sina 
intressen. En väl fungerande vuxenutbildning ökar dessutom andelen med arbetarbakgrund på
universitet och högskola.

Göteborg skall ha ett dynamiskt och framåtriktat synsätt när det gäller insatser för att stärka 
sysselsättningen och motverka arbetslöshet. Goda möjligheter till utbildning motverkar 
kunskapsklyftor och därmed klassklyftor. Rätt till vuxenutbildning ska vara lika självklar som 
rätten till arbete.

Vi vill ha fler utbildningsplatser på komvux. En större del av vuxenutbildningen ska ske i 
kommunal regi. Det ska finnas goda förutsättningar för omskolning, vidareutbildning samt 
komplettering av betyg från grund- och gymnasieskola. Vi vill vidareutveckla samarbetet med
universitetet och högskolor i vårt närområde. Vi vill utöka och utveckla till exempel 
mentorsprogram och andra stödjande insatser i de områden där högskoleutbildade är 
underrepresenterade.

Vuxenutbildningen och särskilt SFI spelar en mycket viktig roll när det gäller nyanländas 
möjlighet att etablera sig i samhället. Det är viktigt att de nyanlända snabbt kommer ut i 
utbildningsinsatser för att öka deras möjligheter att få ett jobb. Att insatserna har en aktiv 
koppling till arbetsmarknaden är också centralt för framgångsnivån.
Folkhögskolorna är viktiga för att möjliggöra för fler att söka till högskolor och universitet, 
det är därför viktigt att Göteborgs stad värnar om folkhögskolornas fortlevnad.

Under 2015-2018 ska Vänsterpartiet:
 Erbjuda alla ungdomar i årskurs 9 till andra året i gymnasiet kommunala sommarjobb
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 Erbjuda utbildning och praktik, som ska leda till anställning, till dem som står längst 
ifrån arbetsmarknaden

19

778
779


	Innehåll
	Inledning
	Programupplägg
	Vår bild av Göteborg
	Så bygger vi staden
	Så bygger vi stadsdelen – Framtidens Angered
	Rätt att bo
	Alla ska kunna resa i Göteborg
	Rättvis stadsmiljö

	Kulturens förutsättningar
	En välfärd för framtiden
	För de allra yngsta
	På lika villkor
	Den sociala tryggheten
	En värdig äldreomsorg

	Staden som arbetsgivare
	Vuxnas utbildning och arbetsmarknadsåtgärder

